
 

 

 

Den 13. marts 2025 afholdtes ordinær generalforsamling i Vestjysk Bank A/S, CVR-nr. 34 63 13 28 

("Vestjysk Bank") hos Accura Advokatpartnerselskab, Alexandriagade 8, 2150 Nordhavn, som en fuld-

stændig elektronisk generalforsamling uden mulighed for fysisk fremmøde. 

 

Generalforsamlingsprotokollen 

 

Bestyrelsesformand Kim Duus: 

Velkommen til årets generalforsamling i Vestjysk Bank. 

Igen i år har bestyrelsen valgt at lægge styringen af generalforsamlingen i hænderne på advokat Mads 

Dambæk fra Accura.  

Hermed giver jeg ordet til dig Mads, så du kan føre os igennem generalforsamlingen. 

 

Dirigent Mads Kjellerup Dambæk: 

Mange tak Kim. 

Goddag til jer alle og også herfra velkommen til Vestjysk Banks ordinære generalforsamling 2025. Mit 

navn er Mads Kjellerup Dambæk og jeg er advokat hos Accura Advokatpartnerselskab.  

Til en start vil jeg takke bestyrelsen for igen i år at have udpeget mig til hvervet som dirigent for gene-

ralforsamlingen og jeg kan oplyse, at her i lokalet har vi bestyrelsesformand Kim Duus, administrerende 

direktør Peter Hupfeld og næstformanden Gert Jonassen. 

Inden vi går i gang, vil jeg lige oplyse de praktiske forhold omkring den elektroniske generalforsamling. 

Efter præsentationen af hvert punkt på dagsordenen vil der som normalt være mulighed for at stille 

spørgsmål. Dette kan gøres på to måder. Enten kan man få ordet ved at ringe ind til generalforsamlingen 

via telefonnummeret 78 76 84 90. Når dit kald er gået igennem, bedes du indtaste koden 25 19 86.  

Alternativt kan det foregå skriftligt via beskedfunktion på VGM-portalen ved at trykke på ”SEND BE-

SKED”. Man skal vælge dagsordenspunktet i rullemenuen og derefter udfylde ‘Emne’ og ‘Indlæg’. Akti-

onærer, der deltager fra en mobiltelefon, skal først klikke på menuen med de tre vandrette streger øverst 

i venstre hjørne og dernæst klikke på ”SEND BESKED”. 

Vi har selvfølgelig forståelse for, at det tager tid at formulere et spørgsmål eller en kommentar. Det er 

også derfor, at man ikke behøver vente på, at vi kommer til det punkt på dagsordenen, som spørgsmålet 

eller kommentaren omhandler. Vi skal nok placere spørgsmålene og kommentarerne korrekt i forhold til 

dagsordenen. 

Hvis man er presset på tid, og har et spørgsmål eller indlæg, så opfordrer vi til, at man sender os et 

varsel og man sender varslet på samme måde, som man sender et spørgsmål eller en kommentar, her 
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kan man blot nøjes med at skrive ”spørgsmål på vej” eller lignende. På den måde ved vi, at vi skal 

afvente spørgsmålet, inden vi går videre til næste punkt på dagsordenen. 

Indlæg vil blive læst op og efterfølgende besvaret mundtligt. Aktionærerne skal være logget ind på VGM-

portalen for at stille spørgsmål eller sende kommentarer skriftligt. 

Hvis der er nogen, der deltager fra distancen, som oplever tekniske problemer undervejs, sidder Euro-

next Securities til rådighed og de kan kontaktes på telefon 43 58 88 94 under hele generalforsamlingen 

- og jeg gentager lige - man kan ringe til Euronext Securities hvis man har tekniske problemer, og tele-

fonnummeret er 43 58 88 94. 

Min næste opgave som dirigent er at bekræfte, hvorvidt formalia er opfyldt, og at generalforsamlingen 

er lovligt og rettidigt indkaldt og er beslutningsdygtig med hensyn til de punkter, som fremgår af dagsor-

denen i indkaldelsen.  

Jeg kan oplyse, at indkaldelsen til den ordinære generalforsamling blev offentliggjort den 6. februar 2025 

via en selskabsmeddelelse på Nasdaq Copenhagen samt på selskabets hjemmeside, ligesom indkal-

delsen samme dag blev sendt pr. e-mail til de aktionærer, som er noteret i selskabets ejerbog, og som 

har registreret deres e-mailadresse i aktionærportalen. Endelig blev indkaldelsen udsendt via bankens 

aktieudstedende pengeinstitut i henhold til implementeringen af sidste del af aktionærrettighedsdirekti-

vet (SRD II). 

Derudover kan jeg oplyse, at alle øvrige krav til indkaldelsen af generalforsamlingen finder jeg opfyldt 

og dermed kan jeg konkludere, at generalforsamlingen er lovligt og rettidigt indkaldt, og at generalfor-

samlingen derfor er beslutningsdygtig med hensyn til de punkter, som fremgår af dagsordenen.  

Hvis der er nogen, som skulle være af en anden opfattelse, så vil jeg bede om at modtage indvendin-

gerne nu, og ellers vil jeg betragte det som et faktum. 

Det ser ikke ud som om, der er nogen indvendinger og derfor konkluderes, at generalforsamlingen er 

lovligt og rettidigt indkaldt. 

Inden vi går videre til generalforsamlingens dagsorden, kan jeg oplyse, at 75,39% af selskabets aktie-

kapital og 75,39% stemmerne er repræsenteret på generalforsamlingen. 

Dagsordenen for generalforsamlingen er i dag følgende: 

1. Bestyrelsens mundtlige beretning om bankens virksomhed i det forløbne år 

2. Fremlæggelse af revideret årsrapport til godkendelse 

3. Beslutning om anvendelse af overskud eller dækning af underskud i henhold til den 
godkendte årsrapport 

4. Fremlæggelse af vederlagsrapport til vejledende afstemning 

5. Godkendelse af vederlag til bestyrelsen for det indeværende regnskabsår 

6. Valg af medlemmer til bestyrelsen, herunder formand og næstformand 

7. Valg af revisor 
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8. Forslag fra bestyrelsen eller aktionærer 

8.A. Bemyndigelse til bestyrelsen til at erhverve egne aktier 

8.B.  Fornyelse af bestyrelsens bemyndigelse til at forhøje aktiekapitalen uden forteg-
ningsret for eksisterende aktionærer (vedtægternes pkt. 10.10) 

8.C. Fornyelse af bestyrelsens bemyndigelse til at forhøje aktiekapitalen med forteg-
ningsret for eksisterende aktionærer (vedtægternes pkt. 10.11) 

8.D. Opdatering af bunden sparekassereserve 

8.E. Bemyndigelse til dirigenten 

9. Eventuelt 

 

Før, at vi går til behandling af de enkelte punkter på dagsordenen, skal jeg gøre opmærksom på, at 

• punkt 1, ”Bestyrelsens beretning om bankens virksomhed det forløbne år”, 

• punkt 2, ”Fremlæggelse af revideret årsrapport til godkendelse" samt  

• punkt 3, ”Beslutning om anvendelse af overskud eller dækning af underskud i henhold til den 

godkendte årsrapport" 

alle vil blive behandlet samlet. 

Det vil sige, at man først vil få mulighed for at komme til orde på punkterne 1 til 3 efter en samlet 

gennemgang af de punkter. 

Vi går nu videre til dagsordenens enkelte punkter og skal behandle 1. og 2. punkt. Jeg vil derfor overlade 

ordet i første omgang til bestyrelsesformand Kim Duus for bestyrelsens beretning. 

 

Formand Kim Duus: 

Tak skal du have Mads. 

Når vi i bestyrelsen i Vestjysk Bank ser tilbage på 2024, så var den helt store begivenhed på de indre 

linjer, at vi i banken fik ny administrerende direktør. Efter 10 år på posten, valgte Jan Ulsø Madsen at 

forlade banken for at fokusere på en bestyrelseskarriere. Derfor ansatte vi i bestyrelsen Peter Hupfeld, 

der pr. 1. juli 2024 overtog posten som administrerende direktør, efter at have været viceadministre-

rende direktør siden 1. januar samme år.  

Peter har i 2024 skabt sig et indgående kendskab til banken og arbejdet med fastlæggelsen af bankens 

strategi for de kommende år. Den blev fremlagt for os i bestyrelsen i slutningen af oktober 2024, og jeg 

vil senere i beretning komme tilbage til indholdet af strategi for Vestjysk Bank. 

Men først et kort blik på omverdenen. 

Vi har jo i dag et verdensbillede præget af historisk stor usikkerhed. Der er fortsat krig i Europa og 

Mellemøsten og den globale uro er jo senest, som alle jo har bemærket forøget markant med Trumps 
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genindtræden som USA’s præsident og en heraf følgende dagsorden der er præget af konflikter og 

handelskrige, som verdenen ikke har set magen til i nyere tid. 

På de finansielle markeder har renterne i en periode været stigende efter et par år med stigende infla-

tion. Der er nu kommet styr på inflationen, og renterne var jo egentlig på vej ned igen, men Trumps 

tilgang, blandt andet til handelspolitik, har skabt fornyet usikkerhed om renteudviklingen herfra. Heldig-

vis har den danske økonomi vel aldrig været stærkere end lige nu, og banken leverer derfor, i lyset af 

det, også fornuftige resultater. 

Så konklusionen for bankens position, i en urolig omverden, er fortsat forsigtig optimisme, men også 

meget stor usikkerhed og et krav om at være beredt på lidt af hvert 

Jeg vil nu omtale vores 2024 resultat i overskriftsform. Peter Hupfeld vil efterfølgende mere detaljeret 

gennemgå selve regnskabet. 

Banken præsterede i 2024 et tilfredsstillende resultat før skat på 1.165 mio. kr., og der er 3 emner fra 

det regnskab, jeg lige vil fremhæve kort. 

For det første har vi i 2024 haft en vækst i udlånet på 2,3 mia. kr. I kombination med et faldende rente-

niveau, har det medført en vækst i vores renteindtægter på 167 mio. kr. i forhold til 2023.  

For det andet har vores kunder for alvor taget imod rådgivning om diverse opsparingskonti og dermed 

fået en bedre forrentning af deres opsparing. Det har betydet en stigning i indlånet på 1,7 mia. kr. og i 

renteudgifterne på 197 mio. kr. i 2024. Netto er vores renteindtægterne således 30 mio. kr. lavere i 2024 

end i 2023.  

Og endelig har vi haft endnu et år med nettotilbageførsler af nedskrivninger, i 2024 dog beskedne 16 

mio. kr.  mod 208 mio. kr. i 2023, og det er en naturlig udvikling, ovenpå de seneste års markante 

tilbageførsler. 

Bestyrelsen opstillede for nogle år siden fire finansielle målsætninger, som I kan se på skærmen nu.  

Forrentningen af egenkapitalen endte i 2024 på 12,3% efter skat, solidt over målsætningen på 9%. 

Omkostningsprocenten var 46,8 mod en målsætning på maksimalt 50.  

Den egentlige kernekapitalprocent var 20,2, og målsætningen er minimum 16,0%. 

Endelig blev der defineret en ønsket udbytteprocent på mellem 25 til 50% af årets resultat efter skat og 

i overensstemmelse hermed anbefaler bestyrelsen hermed, at man her på Generalforsamlingen god-

kender udbetaling af 50% af årets resultat for 2024 i udbytte. 

De opnåede finansielle resultater i 2024 kan vi være ganske godt tilfredse med i banken. 

Derfor skal der også lyde en stor tak til alle medarbejderne i banken, der i det forgangne år har ydet en 

fantastisk flot indsats med at servicere vores kunder. 

Så vil jeg vende blikket lidt mod den allerede nævnte nye strategi. 
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Det er sådan, at vi i Vestjysk Bank med årene er blevet en succesfuld lokalbank med en klar position 

og profil i vores markedsområde. Vi står stærkt, og vi er i dag blandt Danmarks 10 største pengeinsti-

tutter. Forretningen er lønsom, og både kunde- og medarbejdertilfredsheden er god. Men Vestjysk Bank 

har ambitioner om mere.  

Strategien skal fremtidssikre Vestjysk Bank, så vi også er relevante for vores kunder og medarbejdere 

i fremtiden. Med andre ord vil vi bygge en moderne bank, der er endnu mere kundevendt og effektiv end 

det vi ser i dag. Strategien vil bidrage til, at vi bliver endnu bedre, for aktionærer, for kunder og for 

medarbejdere. 

Derfor kalder vi strategien: Mere for flere 

Og strategien ligger sporene frem mod 2030 og består af fem hovedområder, der bliver fundamentet for 

fremtidens Vestjysk Bank: 

1) Profitabel vækst 

Det skal ske ved en fortsat balanceret vækst mellem privat- og erhvervskunderne.  

Vi skal øge privatforretningen ved at have et større fokus på datadrevet kunderådgivning, øget salg 

af både nuværende og nye produkter til vores eksisterende kunder, og så skal vi også evne at 

tiltrække nye kunder i vores markedsområder.  

Samtidig vil vi øge erhvervsforretningen nu med fokus på lidt større erhvervskunder i erhvervscen-

trene, og vi vil etablere tydelige nichestrategier, så vi kan fortsætte den succes, vi allerede har især 

indenfor områderne vedvarende energi og sundhed.  

2) Målrettet rådgivning 

Vestjysk Bank har en stærk profil i markedet hos vores kunder, men vi kan gøre endnu mere.  

Vi ønsker at øge indtjeningen på kunderne med brug af data og mere aktiv kundekontakt.  

Vi vil systematisk være mere på tæerne og til gavn for vores kunder, når og hvor de har brug for os. 

Samtidig er vi optaget af at udvikle bæredygtige produkter og koncepter målrettet kundernes behov, 

så vi øger vores relevans og skaber endnu større værdi for kunderne. 

Filialerne er stadig et vigtigt kontaktpunkt med kunderne, og underbygger bankens stærke lokale 

engagement og forankring. 

Ud over filialerne har banken specialiserede værditilbud i forretningsområderne Storkunder, Fiske-

ricenteret, Landbrugscenteret og afdelingen for Vedvarende Energi.  

Vi har haft succes med at finansiere en del projekter inden for vedvarende energi, og vi har i 2024 

oplevet en meget positiv udvikling indenfor det forretningssegment. Banken har opnået både stærk 

faglig ekspertise og betydelig kundetilgang på området. Vi ser derfor et stort potentiale i vedvarende 

energi som et selvstændigt forretningsområde, ikke mindst i lyset af, at vores markedsområde er 

netop der, hvor Danmarks vindmøller, solcelleanlæg og biogasanlæg i meget stort omfang opføres. 
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Banken ønsker fortsat vækst på området, men vi er i den forbindelse selvfølgelig også opmærksom 

på, at det er et felt karakteriseret ved komplekse engagementer, der stiller store krav til bankens 

kreditrisikostyring. 

I bankens storkundeafdeling arbejder specialister indenfor ejendomsbranchen og sundhed. Ikke 

mindst indenfor sundhed har vi set en ret betydelig vækst i nye kunder, især fysioterapeuter og vi 

ønsker fortsat vækst indenfor sundhedsområdet. 

3) Effektiv forretning 

Vores forretning skal være mere skalerbar, og det opnår vi ved at bruge digitalisering til at drive en 

effektiv og kundevendt bank.  

Vores interne processer de er ganske enkelt for komplekse og ineffektive. Det skal vi gøre bedre.  

Ambitionen er at frigive mere tid til kunder ved at optimere kerneprocesser og ensarte implemente-

ring af nye tiltag.  

Det betyder helt generelt en mere ensartet måde at gøre tingene på i Vestjysk Bank. 

4) Én kultur  

Vi har i Vestjysk Bank en stærk kultur, der er fokus på holdånd og der er fokus på kommerciel 

succes.  

Men vi har også en kompleks kultur farvet af fusioner og opkøb gennem årene.  Derfor skal der ske 

en løbende udvikling af vores team af medarbejdere og der skal bygges en stærk ledelseskultur.  

Der er brug for en klar pipeline af talent og ledelses-potentiale for at fremtidssikre Vestjysk Bank.  

Vi har en politik for sund virksomhedskultur, der løbende bliver drøftet på vores bestyrelsesmøder. 

Med politikken definerer og fremmer vi den kultur og det værdisæt, som vi ønsker os.  

For at sikre og fremme en sund virksomhedskultur har banken også i 2024 arbejdet med implemen-

teringen af en stærk fælles kultur.  

Der har i den forbindelse været fokus på de tilbagevendende medarbejdersamtaler, arbejdet med 

et talentprogram, samarbejde med uddannelsesinstitutioner samt arbejdet i bestyrelsens Bæredyg-

tighedsudvalg. 

5) Orden i eget hus 

Vi skal altid have orden i eget hus - det skal være en del af Vestjysk Banks DNA.  

Vores ambitionsniveau skal tilpasses bankens risikoprofil og forretningsmodel, og vi vil i vores rap-

portering og kontrolmiljø altid stræbe efter at undgå overraskelser. 

I bankens nye strategi er der fokus på tidens ESG-dagsorden. For banken er det vigtigt at fremstå som 

den finansielle partner i forbindelse med udmøntningen af aftalen i den grønne trepart, hvor et af ban-

kens hovederhverv står overfor betydelige ændringer. 
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Vi ønsker at være sparringspartner for dansk landbrug også i den forbindelse. Vi vil udvikle produkter 

og serviceydelser, der taler ind i denne dagsorden og aktivt være med til at omstille dansk landbrug til 

fremtiden. 

Ikke mindst i forhold til den fremtidige CO2-afgift er det vigtigt, at banken deltager i finansieringen af 

tiltag, der kan sikre den grønne omstilling og minimere konsekvenserne af afgiften for den enkelte land-

mand.   

Det gælder også for andre brancher, ikke mindst for et af bankens naturlige kundesegmenter – nemlig 

dansk fiskeri. Fiskeriet står ligeledes overfor en CO2-afgift på brændstof. Her deltager banken også 

aktivt i moderniseringen af dansk fiskeri, selv om alternativer til fossilt brændstof ikke er åbenbare i 

denne branche. Derfor har fiskeriministeren stillet en kompensation i udsigt frem mod 2030 

På privatsiden har banken med sit attraktive billån til finansiering af el-biler, ligeledes sat et markant 

aftryk på den grønne dagsorden i vores primære markedsområde. 

Med formuleringen af den nye strategi, vil der også være fokus på den fortsatte konsolidering i bankver-

denen.  

Der er opbrud i banklandskabet i disse år, og Vestjysk Bank arbejder hver dag for at fremstå attraktiv 

som en mulig fusionspartner for ligesindede pengeinstitutter. 

Som et led i strategien skærper vi i øvrigt også de finansielle målsætninger som jeg gennemgik før og 

det kan ses på sliden her hvad de var og hvad det nye niveau er. 

Mere for flere strategien skal sikre, at Vestjysk Bank frem mod 2030 opnår balancerede resultater ved 

at: 

• Øge udlånet til minimum 30 mia. kr. 

• Reducere omkostningsprocenten til højest 45%. 

• Forrente bankens egenkapital med minimum 10% efter skat  

• Sikre kundetilfredsheden i toppen af sammenlignelige pengeinstitutter 

• Fastholde en høj medarbejdertilfredshed 

På trods af Finanstilsynets aktuelle ønske om færre nye regler og regulering, er der, med det nuværende 

net af kompleks regulering, støt stigende krav til bankens interne styring og dokumentation.  

Derfor vil bestyrelsen også fokusere endnu mere på bankens evne til at levere en betryggende styring 

og dokumentation for efterlevelse af regelsættet for en tidssvarende bank.  

Ikke mindst varetagelsen af kundernes interesser i form af bankens rådgivningsansvar og beskyttelsen 

af kundernes data, vil have vores fokus. 

Vores strategien har et helt naturligt afsæt i det faktum, at Arbejdernes Landsbank er majoritetsaktionær 

i Vestjysk Bank. Det indebærer, at Vestjysk Bank fortsat vil have fokus på at udvikle profilen som en 

balanceret lokalbank med et stærkt erhvervsfokus, da ikke mindst det her erhvervsfokus også er et 
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værdifuldt bidrag til balancesammensætningen i Arbejdernes Landsbank. Koncernrelationen tilfører 

desuden Vestjysk Bank kapitalmæssig robusthed til yderligere vækst og potentiel konsolidering.  

Arbejdernes Landsbanks viceadministrerende direktør Frank Mortensen er stillet op til bestyrelsen, og 

derefter vil der være to direkte repræsentanter for hovedejeren i Vestjysk Banks bestyrelse.  

Og når jeg nu er ved bestyrelsens arbejde, skal jeg også informere om aflønning af bankens ledelse. 

Lønpolitikken er senest godkendt af generalforsamlingen i 2024, og den udgør rammen for aflønning af 

ledelsen generelt. 

Det er overordnet bestyrelsens vurdering, at ledelsens aflønning er markedskonform. 

Bestyrelsens og direktionens aflønning er nærmere beskrevet i vederlagsrapporten, der bliver fremlagt 

til vejledende afstemning her på generalforsamlingen under dagsordenens punkt 4.  

Den vender vi derfor tilbage til. Vederlagsrapporten vil i øvrigt blive offentliggjort på bankens hjemmeside 

hurtigst muligt efter denne generalforsamling. 

Afslutningsvis skal det nævnes, at Vestjysk Bank i indeværende år forventer at levere et resultat efter 

skat i niveauet 600 til 800 mio. kr. 

Forventningen er baseret på den nuværende økonomiske situation, og det er klart at en forøget økono-

misk usikkerhed kan påvirke forventningen. 

Med dette vil jeg endnu en gang udtrykke en stor tak til bankens medarbejdere for en fornem indsats 

gennem det forgangne år. 

Ligeledes skal der lyde en stor tak til jer aktionærer og vores mange kunder for jeres loyale opbakning. 

Endelig vil jeg her gerne benytte lejligheden til at sige tak for et godt samarbejde i både bankens besty-

relse og med bankens direktion.  

Tak for ordet og jeg vil nu overlade podiet til Peter Hupfeld, der vil gennemgå årsrapporten for 2024. 

Værsågod Peter 

 

Administrerende direktør Peter Hupfeld 

Tak for det Kim.  

Når vi kigger tilbage på 2024, så kigger vi tilbage på endnu et stærkt år i Vestjysk Bank. Det handler 

meget om, at vi har fortsat den positive vækst vi havde 2023.  

Og hvis jeg lige skal dykke ned i nogle af de væsentligste nøgletal så det første, jeg gerne vil fremhæve 

vores udlånsvækst på 12.1%, det fortsætter den superpositive udvikling vi havde 2023, hvor vi vækstede 

året med 11.5%.  

Det er meget bredt funderet, jeg skal nok lige folde det ud lidt senere, men det er både privat arrange-

ment, det er erhverv og det er vores nicher, som Kim nævnte – og det er vi rigtig godt tilfredse med. 
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Vi har fået 8000 nye kunder, udover de 180.000 kunder vi har i forvejen – rigtig flot udvikling, og det gør 

også at betyder at vi leverer et årsresultat før skat på 1.165 mia. kr. og kan for 3 år i træk udbetalt 

udbytte og det gør, at vi har en forrentning af vores egenkapital på 16,4%, så rigtig flot udvikling i Vest-

jysk Bank i 2024.  

Det her er nok den udvikling jeg er mest stolt over. Nu har jeg overtaget roret i sommeren sidste år, men 

Vestjysk Bank har være inde i en rigtig flot udvikling og vækster for 8. kvartal i træk på udlån, samlet 

vækst på 4,2 mia. kr. over de sidste 2 år – kigger vi ind i 2025 er vi kommet rigtig godt fra start og det 

ser ud til at fortsætte der hvor vi slap i 2024. Så jeg er rigtig rigtig stolt af denne her udvikling og det er 

jo et udtryk for at 8000 ny kunder og god velfunderet vækst. 

Hvis vi lige folder lidt ud på forretningsomfanget – som sagt et udlån på omkring 21 mia. kr., vi har en 

klar ambition om at krydse de 21. mia. kr. i 2024, men som Kim lige nævnte kort – også positiv tilgang 

på indlån, hvor vi nu er omkring 27 mia. kr., en vækst på 6.6%. Vi har puljer som nærmer sig 10 mia. kr. 

– tror lige, vi er krydset de 10 mia. kr. faktisk i år på 13,2% vækst. Et udtryk for et positivt marked 

selvfølgelig, men også et udtryk for indskud. 

Så har vi garantierne som er nede med omkring 20% - det handler meget om tabsgarantier i DLR og 

TK-garantier der er lagt om, så det er ikke et udtryk for et lavere forretningsomfang.  

Depoter vækster også med 6,6% - et udtryk for et positivt marked, men også flere private banking kun-

der. 

Så samlede forretningsomfang i 2024, over 142 mia. kr. nu og med en vækst på omkring 6 mia. kr. i 

løbet 2024 – virkelig flot resultat.  

Hvis vi kigger på hvor vores udlånsvækst kommer fra, så er balancen privaterhverv utrolig vigtig for os. 

Vi vil gerne være lokal bank der, hvor vi vælger at konkurrere rundt om de 25 filialer i vores markeds-

område. Og det her split mellem 41% privat og 59% erhverv, er vi rigtig stolte af, det er et udtryk for at 

kunderne gerne vil os lokalt, og at vi tømmer potentialet der, hvor vi vælger at være til stede. 

Det I ser over på højresiden, det er fordelingen på vores erhvervsudlån og der står vi superstærkt, syntes 

jeg – og godt proportioneret. Vi har et ejendomsudlån, som udgør omkring 12%, så har vi landbrugs-

portefølje som er på 9%, som tidligere har været helt oppe omkring 18% og så har vi handel på 7%, det 

er de 3 store brancher, som jeg syntes er en rigtig velproportioneret erhvervsportefølje, som vi har fået 

bygget op. 

Hvis vi kigger på den næste slide, så er det I også kan se, det er, at vi har fået ryddet op i porteføljen. 

Vi har ryddet meget op på landbruget, det ved I også fra tidligere år, men står et stærkt sted i dag, med 

en korrektivkonto på 1,3 mia. kr. og har valgt at fastholde det ledelsesmæssige skøn relativt højt på 475 

mio. kr. Vi kigger på det hvert kvartal, men hver gang man overvejer at gøre enten det ene eller det 

andet, så sker der noget i markedet – Kim var det lige igennem, med det geopolitiske, og vi har valgt at 

fastholde, baseret på de usikkerheder vi ser i markedet og hvor meget ESG fylder i vores portefølje. 
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Vi har formået at reducere stadie 3 med 150 mio. kr. siden samme tidspunkt sidste år og føler, at vi er 

et rigtig godt sted med vores kreditbog, så vi har fået ryddet godt op, og er et sted vi er rigtig stolte af, 

og det kan I også se i nedskrivningerne, som er et helt andet niveau i 2024 end de var i 2023. 

Hvis vi kigger på den næste slide – så går det godt på kapital også. Vi har meldt et finansielt mål ud på 

16% og ligger på en overdækning med 4,2%, men er egentlig rigtig godt med både på kernekapital, 

kapitalgrundlag og på netkapital. Så vi står også stærkt på kapitalsiden og er klar til mere vækst. 

Og så er det jo første år, vi rapporterer på CSRD – det har været en spændende proces og også en 

udfordrende proces. Vi har rapporteret på 344 punkter i Vestjysk Bank og er kommet godt igennem, 

syntes jeg. Det har givet en masse aha oplevelser – en af dem var, at kun 900 kunder ud af 180.000 

kunder repræsenterer 48% af Vestjysk Banks CO2 udledning og det betyder jo, at vi har haft specielt 

fokus på de 900 kunder. 

Vi har haft dybe ESG-samtaler med 2.700 erhvervskunder, men de 900 har vi størst fokus på, fordi det 

er dem, der fylder meget i vores CO2 regnskab. 

På det sociale område - social ansvarlighed, jamen der fylder vi meget i Vestjysk Bank, vi er lokal bank 

med stor L og det kommer blandt andet til udtryk på vores medarbejdere, der er engageret lokalt, men 

det kommer også til udtryk ved, at vi har omkring 600 sponsorater, som vi er rigtig stolte af. Som man 

plejer at sige, alt der kan kastes eller sparkes til i vores markedsområde, det sponserer vi og det bliver 

vi ved med. 

Så har vi diversitet på agendaen og rapporterer selvfølgelig som en del af CSRD-rapporten på diversitet 

også – det er på plads i bestyrelsen, har et stykke vej i det øverste ledelseslag, dvs. min ledelsesgruppe 

og ledet under. Man arbejder meget proaktivt med at få det på plads indenfor de kommende år, og det 

er jeg helt overbevist om, at det skal vi nok nå. 

Så det har være spændende at rapportere på CSRD – men også en udfordring.  

Jeg tror, jeg vil give ordet tilbage til advokat Mads Dambæk. 

Dirigent Mads Kjellerup Dambæk: 

Tak til Kim og Peter. 

Vi går herefter videre til dagsordenens punkt 3 vedrørende beslutning om anvendelsen af overskuddet.  

 Bestyrelsen forslår, at årets resultat det anvendes som følger: 

• Udbetaling af udbytte på 0,355293 kr. pr. aktie, svarende til en udbyttebetaling på ca. 

438.280.000 kr. 

• Overførsel af 43.485.000 kr. til indehavere af hybrid kernekapital. 

• Henlæggelse af 391.838.000 kr. til egenkapital. 

Om et øjeblik vil det være muligt for aktionærerne, fuldmægtige og/eller disses rådgivere at kommentere 

på eller stille spørgsmål til de præsenterede forhold i punkt 1-3. 
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Inden vi går til debat og afstemning om punkt 1-3, så vil jeg lige igen oplyse, at der på generalforsam-

lingen i dag er repræsenterede aktiekapital og stemmer for 75,39% og at de fremlagte forslag i dag 

allerede har den nødvendige opbakning med mere end 90% af den repræsenterede aktiekapital og 

stemmer.  

Og i det lys vil jeg foreslå, at vi generelt anvender undtagelsen i selskabslovens § 101, stk. 6, hvorefter 

en fuldstændig redegørelse af afstemningsresultaterne kan undlades, hvis ingen aktionærer kræver en 

fuldstændig redegørelse, og vi vil som konsekvens af det, heller ikke foretage skriftlige afstemninger af 

de enkelte forslag.   

Jeg skal i den forbindelse høre, og lige efterlade en pause til at spørge, om der er nogen aktionærer, 

der har indvendinger imod anvendelse af den undtagelse, ellers er det det, vi gør. 

Det lader ikke til, at der er nogen indvendinger, og derfor vil jeg konkludere, at der ikke ønske om en 

skriftlig afstemning og fuldstændig redegørelse af afstemningsresultaterne. 

Med disse praktiske ord af vejen, så går vi til debat af dagsordenens punkt 1-3.  

Og for lige at gentage for dem der sidder på distancen, så kan man kommentere enten inde igennem 

generalforsamlingsportalen, ved at lave et skriftligt indlæg i det modul der hedder "Send Besked" i ven-

stre hjørne – alternativt kan man ringe ind på telefon 78 77 38 00.  

Af hensyn til dem der sidder på distancen, så gør vi det sådan nu, at vi tager ca. 2 minutters pause og 

derefter vender tilbage og ser, om der er nogen indlæg.  

Og jeg kan allerede oplyse, at vi allerede har modtaget et indlæg fra Dansk Aktionærforening og et 

enkelt spørgsmål fra en aktionær, som jeg vil læse op efter pausen. 

Velkommen tilbage. 

Jeg vil nu læse indlægget op fra Dansk Aktionærforening ved Kurt Larsen. 

Indlæg fra Dansk Aktionærforening (oplæst af Mads Kjellerup Dambæk) 

Jeg har bedt om ordet på generalforsamlingen idet jeg er repræsentant for Dansk Aktionærforening. Vi 

er en forening og en interesseorganisation for ca. 16.000 medlemmer, der repræsenterer de private 

investorers interesser. 

Vi deltager i selskabernes generalforsamlinger for at fortælle lidt om vores medlemmers holdning til 

selskabets drift og forsøger at tydeliggøre virksomhedernes udmeldinger.  

Tak for en god beretning og den gode gennemgang af virksomhedens fornuftige resultat.  

Desværre er Vestjysk Bank et af flere selskaber der ikke mener, at det er nødvendigt at afholde fysiske 

generalforsamlinger og det er efter vores opfattelse en uskik der hurtigt begrænser debatten på gene-

ralforsamlingen. Jeg er godt klar over, at banken afholder 3 aktionærmøder/kundemøder med lidt un-

derholdning. 



 

 

 
12 

Spørgsmål 1: 

Vil banken genoverveje at afholde fysisk generalforsamling i 2026? 

Lad mig lige for en sikkerhedsskyld understrege, at vi som aktionærer er på hold med selskabet og at 

vi deler ambitionen om, at gøre hvad der er bedst for selskabets interesser.  

Vi lever i en omskiftelig verden hvor krige, Cyber security, klimaforandringer og kritisk infrastruktur hører 

til dagsordenen og nye begreber forkortelser er kommet til virksomheders afrapportering, som vi som 

aktionærer og offentlige instanser kan kigger virksomhederne efter i kortene. Jeg har da også bemær-

ket, at banken har vurderet, at der er betydelige risici nuværende og kommende lovgivning inden for 

ESG og klimaområdet. 

Spørgsmål 2: 

Kan ledelsen sætte lidt flere ord på de risici og ikke mindst de investeringer det kræver inden for de nye 

EU-direktiver som NIS der indgår Cyber sikkerhed og CER-direktivet, der handler om modstandsdyg-

tighed og de direktiver der ligger i det. 

Til slut, så vil jeg sige tak til bestyrelsen, ledelsen og medarbejderne for det fornuftige resultat. 

Tak for ordet. 

 

Dirigent Mads Kjellerup Dambæk: 

Jeg vil bede først formand Kim Duus om at svare på det første spørgsmål 

Værsgo. 

 

Formand Kim Duus: 

Tak for det. 

Og det var altså spørgsmålet om, om vi ville genovervejer det her med at afholde fysisk generalforsam-

ling. 

Jeg vil sige, at personligt, kunne jeg egentligt godt have stor sympati for tanken, men vi må jo også 

konstatere, at de sidste par generalforsamlinger vi afholdt fysisk, der var fremmødet så begrænset, at 

det ikke rigtigt giver mening at overveje at vende tilbage til afholdelse af fysiske generalforsamlinger. Så 

det må jeg sige, at det ser jeg ikke for mig, at det bliver aktuelt. 

Og som spørgeren jo også nævner, så holder vi de her aktionærmøder – det gør vi mandag, tirsdag og 

onsdag i næste uge, og der deltager mellem 1.500 og 2.000 mennesker. Så der er jo en interesse for 

det, men det ser ud som om vi i højere grad kan tiltrække den interesse ved aktionærmøderne, så det 

er det vi vil fortsætte med fremover. 
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Dirigent Mads Kjellerup Dambæk: 

Og mange tak til formanden Kim Duus for den besvarelse, og så vil jeg bede direktøren Peter Hupfeld 

om at besvare det andet spørgsmål, som altså omhandler risici og ikke mindst de investeringer, der 

kræves for at investere i nye direktiver. 

 

Administrerende direktør Peter Hupfeld 

Tak for et godt spørgsmål. 

Som jeg sagde, så lever vi op til CSRD – det er første år, vi rapporterer og har bygget det ind i, hvordan 

vi driver virksomheden med de 344 punkter, som vi rapporterer på. I forhold til den anden del, så har vi 

valgt at leve op til DORA forordning, EU-forordning, og derfor er vi gået live i januar måned 2025 og har 

haft store investeringer på IT, og har brugt en masse ressourcer på det i løbet af 2024 og føler, at vi er 

et godt sted. Det er noget, vi har lavet sammen med AL-koncernen, og vi har arbejdet tæt sammen med 

vores IT-leverandør BEC og også i tæt sammenarbejde med FIDA og LOBI med de andre banker, så 

jeg syntes, vi er et godt sted. 

Investeringerne til det her er taget og det der kræves, fremadrettet er bygget ind i de budgetter som vi 

så – så ja, jeg syntes, vi er hvor vi skal være som bank. 

 

Dirigent Mads Kjellerup Dambæk: 

Mange tak til Peter for den besvarelse. 

Og så vil jeg gå til et spørgsmål fra en aktionær der hedder Henrik Østergaard, som jeg nu vil læse op 

og det lyder som følger. 

 

Indlæg fra aktionær Henrik Østergaard (læst op af Mads Kjellerup Dambæk) 

Vestjysk Bank er særdeles veldrevet og kapitalgrundlaget viser en flot overdækning i forhold til kapital-

kravet og i forhold til bankens målsætning.  

Der udloddes 50% af året resultat, hvilket er relativ lavt sammenlignet med andre store pengeinstitutter 

i Danmark, da mange også gennemføre aktietilbagekøbsprogrammer. 

Vestjysk Banks aktier handler relativt lavt i forhold til indre værdi, så det vil give mening for alle aktio-

nærer at supplere udbyttet med aktietilbagekøb. 

Agter banken at udnytte bemyndigelsen til at erhverve egne aktier i år gennem et formaliseret aktietil-

bagekøbsprogram? 
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Dirigent Mads Kjellerup Dambæk: 

Tak for det spørgsmål.  

Jeg vil give ordet til formanden Kim Duus. 

 

Formand Kim Duus: 

Tak skal du have – og tak til Henrik Østergaard for inputtet og de pæne ord om bankens drift. 

Det fremgår jo også af spørgsmålets formulering, at vi i banken har haft og har fokus på at honorere 

aktionærerne via udbytte. Og hvorvidt det kan blive større i fremtiden, det må vi jo se på – foreløbig 

bevæger vi os indenfor de målsatte rammer på 25-50%. 

Og så må jeg sige, at vi ikke har aktuelt planer om at supplere udbytte med tilbagekøbsprogrammer. 

Det var ordene. 

 

Dirigent Mads Kjellerup Dambæk: 

Tak til dig Kim, for besvarelse af det spørgsmål. 

Og så vil jeg lige give 30 sekunder til eventuelt supplerende eller evt. opfølgende spørgsmål. 

Velkommen tilbage. 

Der er ikke yderligere indlæg eller spørgsmål og derfor går vi videre. 

Punkt 1, der skal ikke stemmes om bestyrelsens beretningen og derfor vil jeg konkludere, at general-

forsamlingen har taget bestyrelsens beretning til efterretning - med de kommentarer, som blev fremsat 

under debatten - altså spørgsmål og indlæg. 

For så går vi videre til punkt 2 om bestyrelsens forslag om godkendelse af årsrapporten. Så kan jeg 

oplyse, at forslaget kræver simpelt flertal, og det nødvendige flertal for forslaget allerede er til stede. 

Så medmindre der nogen aktionærer, der gør indvending, så vil jeg betragte årsrapporten som god-

kendt. 

Det lader ikke til, at der er nogen indvendinger, så årsrapporten er godkendt. 

Så går vi videre til punkt 3 vedrørende bestyrelsens forslag om anvendelse af overskud i henhold til den 

godkendte årsrapport. 

Jeg kan også her oplyse, at forslaget kæver simpelt flertal, og at det nødvendige flertal for forslaget 

allerede er til stede. 

Så igen, hvis der ikke nogen protester, så vil jeg konkludere, at forslaget om anvendelse af overskuddet 

er vedtaget. 

Det ser ikke ud som om, der indkommer nogen protester, så vi betragter det forslag som vedtaget. 
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Det bringer os videre til dagsordens punkt 4, som er fremlæggelse af vederlagsrapporten til en vejle-

dende afstemning. Vederlagsrapport er udarbejdet i overensstemmelse med selskabslovens § 139b og 

kan findes på selskabets hjemmeside.  

Jeg vil herefter overlade ordet til bestyrelsesformanden Kim Duus, som kort vil redegøre for vederlags-

rapporten. 

 

Formand Kim Duus: 

Tak for det, Mads.  

Som Mads allerede har nævnt, så er vores vederlagsrapport naturligvis udarbejdet overensstemmelse 

med gældende lovgivning, anbefalingerne for god selskabsledelse og med henblik på helt grundlæg-

gende at øge gennemsigtigheden i vederlagsrapporteringen, og at rapporten som den skal, hermed 

fremlægges på generalforsamlingen til en vejledende afstemning.  

Rapporten indeholder oplysninger om aflønning, som bankens bestyrelse og direktion er tildelt eller har 

til gode for regnskabsåret 2024.  

Og det fremgår af rapporten, at medlemmer af bestyrelsen modtager et fast årligt basishonorar, som vi 

i øvrigt for 2025 senere skal godkende her på generalforsamlingen under punkt 5. Direktionen modtager 

en fast grundløn og kan få tildelt en række ikke-monetære goder, det kunne være bil eller andet. 

Der er ingen medlemmer hverken af bestyrelsen eller direktionen der modtager aktiebaseret incita-

mentsaflønning eller anden form for variabelt vederlag. 

Og som dirigenten allerede har nævnt, så kan man se den samlede vederlagsrapporten, der er tilgæn-

gelig på bankens hjemmeside. 

Og med disse ord vil jeg give stafetten tilbage til Mads.  

 

Dirigent Mads Kjellerup Dambæk: 

Tak, Kim. 

Jeg kan oplyse, at forslaget under dagsordenens punkt 4 det alene er til en vejledende afstemning og 

at det nødvendige flertal for forslaget allerede er til stede. 

Så medmindre, der er nogen der har indvendinger til dette punkt, så vil jeg konkludere, at vederlagsrap-

porten er godkendt af generalforsamlingen ved den vejledende afstemning.  

Det ser ikke ud som om der er nogen indvendinger, så vi konkluderer, at den er godkendt ved vejledende 

afstemning. 

Næste punkt på dagsordenen er punkt 5 om godkendelse af bestyrelsens vederlag for det indeværende 

regnskabsår. 
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Og her, der foreslår bestyrelsen at ændre basishonoraret fra 240.000 kr. til 250.000 kr., i overensstem-

melse med, hvad der er beskrevet detaljeret i indkaldelsen til generalforsamlingen. 

Og I kan også se på skærmen nu, hvordan bestyrelsen foreslår at modtage vederlaget for 2025. 

For regnskabsåret 2025 modtager bestyrelsen således følgende vederlag:  

• Bestyrelsesformanden modtager DKK 625.000  

• Næstformanden modtager DKK 437.500   

• Menige bestyrelsesmedlemmer modtager DKK 250.000  

• Formanden for revisionsudvalget modtager et tillæg på DKK 125.000  

• Formanden for risikoudvalget modtager et tillæg på DKK 125.000  

• Formanden for bæredygtighedsudvalget modtager et tillæg på DKK 125.000  

• Medlemmer af risikoudvalget modtager et tillæg på DKK 62.500  

• Medlemmer af revisionsudvalget modtager et tillæg på DKK 62.500  

• Medlemmer af bæredygtighedsudvalget modtager et tillæg på DKK 62.500  

• Formanden for nomineringsudvalget modtager et tillæg på DKK 31.250  

• Formanden for aflønningsudvalget modtager et tillæg på DKK 31.250 

• Medlemmer af nomineringsudvalget modtager et tillæg på DKK 15.625  

• Medlemmer af aflønningsudvalget modtager et tillæg på DKK 15.625 

 

Jeg kan oplyse, at også det her forslag kæver et simpelt flertal, og det nødvendige flertal allerede er til 

stede. 

Og igen, hvis ikke der er nogen indvendinger, så vil jeg tillade mig at betragte det som vedtaget, 

Det ser ikke ud som om, der er indkommet nogen indvendinger og forslaget er altså vedtaget. 

Så går vi videre til dagsordenens punkt 6 vedrørende valg af medlemmer til bestyrelsen og valg af 

formanden og næstformanden. 

I henhold til vedtægternes punkt 10.1 så vælges de generalforsamlingsvalgte bestyrelsesmedlemmer 

for et år ad gangen, hvorfor valgperioden for samtlige bestyrelsesmedlemmer udløber på den ordinære 

generalforsamling. Der kan ifølge vedtægterne ske genvalg.  
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Bestyrelsen foreslår genvalg til: 

• Kim Rønnow Duus 

• Gry Bandholm 

• Anna Bolette Bro 

• Hanne Træholt Odegaard 

• Jan Nordstrøm 

• Bent Ejnar Juul Simonsen 

• Lars Langhoff 

Derudover foreslår bestyrelsen valg af Frank Mortensen som nyt medlem af bestyrelsen.   

Endelig, så foreslår bestyrelsen genvalg til Kim Duus som formand og valg af Frank Mortensen som ny 

næstformand til bestyrelsen. 

Kandidaternes baggrund og øvrige ledelseshverv er og har været tilgængelige på bankens hjemmeside 

siden indkaldelsen blev offentliggjort, som også er beskrevet i selve indkaldelsen til generalforsamlin-

gen.  

Jeg kan her oplyse, at valget af hver enkelt kandidat tilfalder de kandidater, med størst tilslutning af 

stemmerne. Jeg kan yderligere oplyse, at de genopstillede kandidater alle har opnået det nødvendige 

flertal for at blive valgt.   

Så medmindre, der er nogen aktionærer, som har nogen kommentarer til dette punkt, så vil jeg betragte 

kandidaterne som valgt til bestyrelsen af generalforsamlingen. 

Det ser ikke ud som om, der er nogen kommentarer til det, så tillykke til de genvalgte og tillykke til Frank 

Mortensen som nyt medlem og næstformand for bestyrelsen. 

Næste punkt på dagsordenen er punkt 7 om valg af selskabets revisor og bestyrelsen foreslår, at EY 

Godkendt Revisionspartnerselskab genvælges som bankens revisor i overensstemmelse med revisi-

onsudvalgets indstilling. Revisionsudvalget oplyser, at de ikke er blevet påvirket af tredjeparter og ikke 

at have været underlagt nogen aftaler med tredjepart, som begrænser generalforsamlingens valg til 

visse revisorer eller revisionsfirmaer. 

EY skal ifølge bestyrelsens forslag også påtage sig rollen som selskabets bæredygtighedsrevisor, og 

dermed også revidere og gennemgå selskabets bæredygtighedsrapportering.  

Jeg kan igen oplyse, at forslaget her kræver simpelt flertal, og at det nødvendige flertal allerede er til 

stede. 

Så igen, hvis ikke der er nogen indvendinger overfor valget af EY, så vil jeg betragte det som vedtaget. 

Det ser ikke ud som om, at der er nogen indvendinger og forslaget om valg af EY som selskabets revisor 

og bæredygtighedsrevisor er således vedtaget og stort tillykke til EY!  
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Vi bevæger os til punkt 8 på dagsordenen vedrørende forslag fra bestyrelsen eller aktionærer. Første 

forslag er punkt 8.A vedrørende bemyndigelse til bestyrelsen til at erhverve egne aktier.  

Bestyrelsen foreslår, at generalforsamlingen i overensstemmelse med selskabslovens § 198 bemyndi-

ger bestyrelsen til i en periode indtil den 13. marts 2030 af en eller flere gange at erhverve egne aktier 

for op til nominelt 123.357.350,10 kr. svarende til 10 procent af aktiekapitalen på bemyndigelsestids-

punktet. I forbindelse med erhvervelse af egne aktier må prisen på aktierne ikke afvige mere end 10 

procent fra den på Nasdaq Copenhagen noterede kurs på erhvervelsestidspunktet. 

Jeg kan også her oplyse, at forslaget kræver simpelt flertal, og at det nødvendige flertal for forslaget 

allerede er til stede.  

Og medmindre, der kommer nogen indvendinger, så vil jeg betragte det som vedtaget.  

Det ser ikke ud som om, der er nogen indvendinger, så forslaget er vedtaget. 

Næste forslag fra bestyrelsen er dagsordenens punkt 8.B, hvor bestyrelsen foreslår at forlænge den 

eksisterende bemyndigelsen i vedtægternes pkt. 10.10 til at forhøje aktiekapitalen med indtil nominelt 

90.000.000 kr. til markedskurs og uden fortegningsret. 

Den eksisterende bemyndigelse udløber den 8. marts 2028. Bestyrelsen foreslår, at generalforsamlin-

gen forlænger bemyndigelsen til 13. marts 2030, hvilket indebærer, at vedtægternes punkt 10.10 får 

den fuldstændige ordlyd, som angivet i indkaldelsen til generalforsamlingen.  

For vedtagelse af dette forslag kræves mindst 2/3 af såvel de afgivne stemmer som den på generalfor-

samlingen repræsenterede stemmeberettigede aktiekapital. Jeg kan oplyse, at det nødvendige flertal 

og mere end 90% allerede er etableret. 

Så hvis ikke, der er nogen indvendinger, så betragter vi det forslag som vedtaget. 

Der er ikke nogen indvendinger indkommet, så vi betragter forslaget som vedtaget. 

Vi bevæger os til dagsordenens punkt 8.C, hvor bestyrelsen foreslår at forlænge den eksisterende be-

myndigelsen i vedtægternes pkt. 10.11 til at forhøje aktiekapitalen med indtil nominelt 90.000.000 kr. til 

markedskurs og med fortegningsret. 

Den eksisterende bemyndigelse udløber den 8. marts 2028 og bestyrelsen foreslår også her, at man 

forlænger bemyndigelsen til 13. marts 2030, hvilket indebærer, at vedtægternes punkt 10.11 får den 

fuldstændige ordlyd, som angivet i indkaldelsen til generalforsamlingen.  

Og også her kan jeg oplyse, at det nødvendige flertal er etableret, og jeg skal derfor kun give et kort 

øjeblik til eventuelle indvendinger og ellers betragter vi forslaget som vedtaget. 

Der er ikke nogen indvendinger og forslaget er vedtaget. 

Så er vi nået til punkt 8.D vedrørende en opdatering af bankens opgjorte sparekassereserve, som frem-

går af vedtægternes pkt. 4.1. 
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Banken har opgjort sparekassereserven per 31. december 2024 til i alt 707.840.382 kr., og bestyrelsen 

foreslår at opdatere vedtægternes pkt. 4.1 med den fuldstændige ordlyd, som angivet i indkaldelsen til 

generalforsamlingen.  

For vedtagelse af dette forslag kræves mindst 2/3 af såvel som den repræsenterede aktiekapital på 

generalforsamlingen, også her er det nødvendige flertal allerede etableret, så hvis der ikke indkommer 

indvendinger, så vil jeg betragte det som vedtaget. 

Det ser ikke ud som om, der er indvendinger og vi betragter forslaget som vedtaget. 

Så er vi nået til sidste punkt under punkt 8, nemlig punkt 8.E. 

Og her foreslår bestyrelsen at bemyndige dirigenten – mig – med substitutionsret, til at foretage anmel-

delse af det vedtagne i dag til Erhvervsstyrelsen, herunder at foretage de nødvendige korrektioner til 

det vedtagne, som måtte blive påkrævet af Erhvervsstyrelsen i forbindelse med anmeldelse og registre-

ring.  

Det forslag kan vedtages med simpelt flertal, og det simple flertal er etableret allerede. 

Så medmindre, at der er nogen indvendinger til det, så vil jeg betragte det som vedtaget. 

Det ser ikke ud som om der er nogen indvendinger, og så takker jeg for tilliden, og betragter bemyndi-

gelsen som vedtaget. 

Så er vi nået til sidste punkt nemlig punktet "eventuelt" og her plejer jeg at sige, at generalforsamlingen 

kan drøfte hvad som helst, men kan ikke træffe beslutning om noget som helst. 

Og så skal jeg spørge om der stadig er nogen aktionærer til stede på distancen, som har et indlæg eller 

ønsker ordet under dette punkt? 

Vi giver lige 1 minut til overvejelse. 

Velkommen tilbage. 

Det lader ikke til at der er nogen er har indlæg eller spørgsmål og derfor er debatten under samtlige 

punkter på dagsordenen udtømt. Og jeg giver ordet til bestyrelsesformanden for en afsluttende bemærk-

ning. 

 

Formand Kim Duus: 

Tak for det. 

Jamen, jeg vil sige tak for de spørgsmål, der blev stillet og inden jeg afslutter generalforsamlingen, vil 

jeg også lige sige tak til vores nuværende næstformand Gert Jonassen, der sidder herude på min ven-

stre side. 

Der er som I måske bemærkede ikke genopstiller til bestyrelsen. Tak for et meget værdsat samarbejde 

igennem de senere år i Vestjysk Banks bestyrelse. 
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Og dermed vil jeg sige tak til jer derude, for deltagelse og afslutte dagens generalforsamling. 

Tak for i dag. 

 

 

Generalforsamlingsprotokollat hermed godkendt. 

Mads Kjellerup Dambæk 

Dirigent 

 

 

Fremmødetotal:  

Antal udstedte adgangskort   45 

Antal registrerede adgangskort med stemmeret 12  

Antal registrerede adgangskort uden stemmeret 2  

Antal registrerede adgangskort i alt  14  

Fuldmagter til bestyrelsen udgjorde i alt 903.683.822 stemmer, svarende til 97,44% af repræsenterede 

stemmer. Instruktionsfuldmagter (for) udgjorde minimum 6.047.941 stemmer, svarende til 0,65% af de 

repræsenterede stemmer.  

Bestyrelsen rådede totalt over minimum 909.731.763 stemmer, svarende til 98.09% af de repræsente-

rede stemmer. 


